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Algemene beschouwingen D66 

(alleen het uitgesprokene geldt) 

 

Voorzitter, 

Voor ons ligt de begroting 2017 van de gemeente Waalre. Een begroting die ook sluitend is, niet 

alleen in 2017 maar ook in de meerjarenraming voor de jaren erna. Ik wil in de eerste plaats het 

college en de ambtenaren danken voor het werk dat is verricht.  

2017 is de derde begroting die door dit college wordt gepresenteerd. Tijd dan ook voor een korte 

tussenstand… … 

Algehele conclusie is dat de zaak goed op stoom ligt. Het coalitieprogramma zit goed in de uitvoering 

en er zijn belangrijke stappen gezet. 

De duurzaamheid was een belangrijk punt in ons programma. Daar zijn belangrijke stappen gemaalkt. 

Natuurlijk het kan altijd beter, het kan in de ogen van anderen altijd sneller. Prima, stimuleer en 

prikkel elkaar maar. Altijd goed. 

Maar we mogen best trots zijn op wat we al hebben bereikt. De strategische duurzaamheidagenda is 

door de raad vastgesteld, de zonnecellen op de gemeentelijke panden, de nieuwe ontwikkelingen 

rondom de afval inzameling. Om zo een paar dingen te noemen 

En een ander punt; Terwijl wij hier in Waalre een van de laagste tarieven hebben voor de 

verontreinigingsheffing, behoort onze afvalstoffen verwerking wel tot een van de meest duurzame in 

de regio.  

De hoeveelheid restafval wordt steeds kleiner, de scheiding loopt goed en steeds meer afval wordt 

als grondstof verder het circuit in gebracht.  

Het experiment met de afvalfiets is succesvol gestart en voorzitter,… ik mag in het proefgebied 

wonen……  en eerlijk het is een geweldige vooruitgang. Twee keer in de week al je afval kwijt en dan 

ook nog eens op de meest duurzame manier. En ik ben in onze wijk niet de enige die er blij mee is, 

kan ik u zeggen. 

Afgelopen maandag is dan eindelijk de bouw gestart van het nieuwe gemeentehuis. Eindelijk, niet 

omdat het college er te lang over heeft gedaan … er zijn nu eenmaal veel stappen in dit soort 

processen … maar omdat we er allemaal … en dan denk ik dat ik voor de hele raad spreek … zo lang 

naar hebben uitgekeken. En wat zou het mooi zijn als we onze laatste raadsvergaderingen van deze 

periode mogen houden op de plek waar dat hoort.  

En voorzitter… ook dit gemeentehuis  is duurzaam. het eerste gemeentehuis in Nederland dat nul-o-

de-meter zal zijn.  
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En er is meer bereikt. 

De moeizame ontwikkeling rondom winkelcentrum Den Hof lijkt nu toch in beweging te komen, de 

nieuwe school in Waalre dorp die eindelijk gereed zal komen, het groenbeheer en ons stratenplan, 

de nieuwe website en de vorderingen bij de dienstverlening.  

Op 1 januari 2015 kregen alle gemeenten in Nederland er met de zogeheten 3 decentralisaties een 

aantal belangrijke taken bij. Namelijk vrijwel de hele zorg en ondersteuning voor alle burgers die 

thuis wonen. Een mega operatie die ook nog eens gepaard ging met een bezuiniging die op sommige 

terrein z oploopt tot zo’n 40 %. Ga er maar aan staan… 

Voorzitter, we zijn er aan gaan staan …. en hier zit een college met een wethouder die zich het vuur 

uit de sloffen heeft gewerkt om die hele invoering op een zo goed mogelijke wijze in te voeren. Met 

de vlam in de pijp zou je kunnen zeggen.. 

En hier passen alleen complimenten aan een college dat zich ten doel heeft gesteld om de WM, de 

rest van de lokale zorg en jeugdzorg op een verantwoorde wijze in te voeren. De bezuinigingen op de 

WMO hebben we goed kunnen opvangen.  Door slimmer te gaan werken, te hervormen en te 

innoveren. Er is zorgvuldig gewerkt door pas na alle persoonlijke – de zogenaamde keukentafel – 

gesprekken eventuele wijzigingen door te voeren. Het aantal bezwaar en beroepsprocedures in 

waalre was en is dan ook minimaal.  

Het CMD en het plus team werken in Waalre op een toch wel unieke manier. Persoonlijk en dichtbij, 

een coördinatiepunt per gezin… het werpt z’n vruchten af.  

Alle kritiek die de rechter had op sommige gemeenten, sloeg dus niet op Waalre. En toch heeft het 

college hier rekening mee gehouden in haar verdere beleid. Over maatschappelijke antennes 

gesproken.  

Er ligt nog wel een zorgpunt in Waalre: de Jeugdzorg. Het kost ons om het maar een kort door de 

bocht te zeggen klauwen vol geld. We geven een miljoen meer uit dan we als budget krijgen van het 

Rijk. Een budget dat overigens volgens het kabinet genoeg zou zijn. 

Voorzitter, er gaan heel veel fabels en borrelpraat rond over de zorg. Want de berichten in de media 

vorige en deze week dat gemeenten zoveel geld overhouden , kloppen van geen kant. En al die 

media schrijft elkaar maar na zonder dat er een iemand is die er werkelijk in duikt en zich afvraagt of 

wat de statistieken denken te zeggen, ook wel klopt….   

Immers, het miljoen dat Waalre uit haar eigen reserves beschikbaar heeft gesteld als buffer voor de 

jeugdzorg, wordt gemakshalve even meegeteld bij het zogenaamde overschot. Dat is nog niet 

uitgegeven dus houdt de gemeente geld over. Ja, voorzitter, zo kan ik ook geld over houden.  

Maar voorzitter, ik wil hier even verder in gaan op de jeugdzorg. Wat zoals gezegd ons een miljoen 

meer kost dan we hiervoor krijgen. 

Ik wil u terugnemen naar 2014. Het kabinet heeft het toenmalige concept wet door de tweede kamer 

gekregen om het vervolgens door te sturen naar de Eerste Kamer. En daar voorzitter, zijn hele rare 

dingen gebeurd. Daar zijn de artefacten ontstaan die nu in de wet zitten. 
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Was het in de oorspronkelijke wet de gemeente die de toegang vormde naar de Jeugdzorg, in de 

uiteindelijke wet is dat uitgangspunt losgelaten.  

Onder druk van het zoeken naar een meerderheid in de Eerste Kamer is de wet op de jeugdzorg uit 

z’n voegen getrokken en is er een wangedrocht van gemaakt. Met als gevolg dat er nu niemand meer 

sturing heeft. 

De gemeente is niet meer de centrale toegang tot de jeugdzorg. In de eerste kamer heeft de 

staatssecretaris de toezegging gedaan dat huisartsen, schoolartsen en alle andere medische 

verwijzers zonder tussenkomst van de gemeente – en formeel ook zonder dat zij de gemeente 

hoeven te informeren - kinderen kunnen en mogen doorverwijzen naar de jeugdzorg. En een 

verplichting om met de gemeente samen te werken, hebben ze ook niet.  

Met als gevolg dat gemeenten in Nederland …. Want voorzitter dit speelt niet alleen in Waalre …. 

soms pas als de rekening komt….. en dat kan een jaar later zijn…. weet welk kind in haar gemeente 

jeugdzorg heeft en wat dat heeft gekost… . en waarvoor is dan niet eens altijd duidelijk.  

Gemeenten in Nederland hebben in deze wet op de jeugdzorg nauwelijks enige sturing. Immers, zo 

stelde de staatssecretaris in de Kamer: “de jeugdhulpaanbieder bepaalt daadwerkelijk de vorm, de 

duur en de omvang van de benodigde jeugdhulp” Kort gezegd voorzitter… de arts verwijst, de 

hulpverlener bepaalt, wat hoe en hoeveel en de gemeente betaalt. En dan citeer ik de 

staatssecretaris weer: “De gemeente niet treden in het oordeel van de jeugdhulpaanbieder en deze 

hulp bekostigen.” 

Dit zet overigens ook het onderzoek van de kinderombudsvrouw dat gemeenten te lichte hulp in 

zetten, wel even in een ander daglicht. Gemeenten zitten nauwelijks aan de knoppen. 

Voor alle duidelijkheid: Met het uitgangspunt dat gemeenten een zorgplicht hebben in de jeugdzorg, 

heeft D66 overigens niet zoveel moeite. Immers, het gaat om een soms kwetsbare groep. Maar geef 

dan wel de budgettaire mogelijkheden.  

Maar nee, zo stelt de staatssecretaris zelf de vraag: “Betekent dit dat gemeenten moeten bijpassen 

uit hun begroting als daar een tekort is?” Om daar zelf met volmondig ja op te antwoorden.  

En als dan senatoren van ondermeer D66 en Groenlinks opmerken dat gemeenten op deze wijze wel 

heel weinig sturingsmogelijkheden hebben. Zij hebben er dan ook – tevergeefs – voor gepleit dat 

“het Rijk als stelselverantwoordelijke toch eigenlijk een vangnetconstructie moet maken of zich 

garant zou moeten stellen.”  

Waarop de staatssecretaris simpel antwoordde dat gemeenten ook hun belastingen kunnen 

verhogen. 

Waarom voorzitter, ga ik hier nu uitgebreider op in. omdat, laat ik het maar in directe termen 

zeggen: er wel heel veel borrelpraat over gemeenten en de jeugdzorg rond gaat.  

De ene keer is het dat gemeenten geen adequate hulp verlenen of toestaan, de andere roept weer 

dat de gemeente er geen controle op heeft – wat op zich deels ook waar is – om dan vervolgens te 

roepen dat kosten overschrijdingen moeten stoppen. Wat dan de gemeente nauwelijks kan. Dat heb 

ik net uitgelegd. 
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Voorzitter, deze raad heeft in de vorige vergadering besloten een raadscommissie in te stellen voor 

het sociale domein. Op advies overigens van de rekenkamer.  

Dat is verstandig, de vorige keren dat we met zo’n raadscommissie hebben gewerkt, hebben we daar 

goede ervaringen  mee gehad. Daar kunnen we a-politiek en gedegen bespreken hoe we met de 

uitdagingen in de zorg kunnen omgaan.  

Dat is heel wat beter dan verhalen en borrelpraat die je nu links en rechts hoort. En wellicht moeten 

we dan de media maar even een tijdje negeren 

 

 

 

 


